



College of Europe  
Collège d'Europe

Brugge



Natolin

Communications Office

**arte**  
arte-tv.com

## Press release

### **10 students at the College of Europe are working on the question of energy for arte-tv.com**

ARTE's internet site, [arte-tv.com](http://arte-tv.com), is continuing the partnership launched in spring 2005 with the College of Europe (based in Bruges and Natolin, Warsaw) in its section *Regards croisés* 'Under the spotlight' – Europe at the centre of intellectual debate.

The first two topics tackled were *Transatlantic Relations* and *Social Europe in Trouble*; topic 3 focuses on the subject of *Energy*.

At a time of major capitalistic manoeuvring, ten students at the Natolin campus have been reading the press of nine countries (**Russia, Ukraine, Poland, Romania, Norway, Germany, France, Spain and Italy**). Apart from the Norwegian press, which reflects the concerns of a producer country thinking of the interests of its future generations, the selected newspapers and journals were full of the possible implications of January's trial of strength between Moscow and Kiev, an event that set alarm bells ringing across Europe. Starting out from the students' outlines of their countries' respective stances as regards energy, we look at what remains to be done in order to achieve a shared energy supply network. This is, after all, the only way we can hope to reduce costs and ensure security of supply, according to the Green Paper published recently by Brussels, a view agreed with – just for once! – by the liberally-minded team at *The Economist*.

Debate on this subject is underway throughout Europe. The sole aim of this web-based "column" is to enrich that debate.

**The articles are available in French and German.**

**[www.arte-tv.com/arte-bruges](http://www.arte-tv.com/arte-bruges)  
[www.coleurop.be](http://www.coleurop.be)**

Press contact for ARTE France:  
Agnès Buiche/Clémence Fléchar, Tel. +33/1/55.00.70.47

Bruges, 10 April 2006



College of Europe  
Collège d'Europe

Brugge



Natolin

arte  
arte-tv.com

Service Communication

## COMMUNIQUÉ DE PRESSE

### 10 étudiants du Collège d'Europe travaillent sur la question énergétique pour arte-tv.com

Le site internet d'ARTE, arte-tv.com poursuit le partenariat initié au printemps 2005 avec le Collège d'Europe de Bruges et de Natolin (Varsovie) dans sa rubrique *Regards croisés – L'Europe dans le débat intellectuel*.

Après deux premiers numéros sur *Les relations transatlantiques* et *L'Europe sociale malmenée*, le numéro 3 porte sur *l'énergie*.

En marge des grandes manœuvres capitalistiques en cours, dix étudiants du campus de Natolin ont lu la presse de neuf pays (**Russie, Ukraine, Pologne, Roumanie, Norvège, Allemagne, France, Espagne et Italie**). À l'exception de la presse norvégienne, qui reflète les préoccupations d'un pays producteur soucieux du sort des générations futures, les journaux et les revues sélectionnées bruissaient des répercussions du bras de fer engagé par Moscou avec Kiev en janvier, qui a résonné comme un signal d'alarme dans toute l'Europe. À partir des positions de leurs pays en matière énergétique mises en perspective par les étudiants, nous mesurons le chemin qui reste à faire pour parvenir à un réseau commun de l'énergie. C'est pourtant le seul moyen de réduire les coûts et d'assurer la sécurité des approvisionnements, selon le livre vert publié récemment par Bruxelles, suivi – une fois n'est pas coutume – par l'équipe libérale de *The Economist*.

Le débat est lancé à l'échelle du continent. Cette rubrique sur le web a pour unique ambition de l'alimenter.

[www.arte-tv.com/arte-bruges](http://www.arte-tv.com/arte-bruges)  
[www.coleurop.be](http://www.coleurop.be)

Contact presse à ARTE France: Agnès Buiche/Clémence Flécharde  
Tél. +33/1/55.00.70.47

Bruges, le vendredi 31 mars 2006